
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Paw³a Klimowicza

na 43. posiedzeniu Senatu
w dniu 5 listopada 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Uprzejmie proszê o podjêcie dzia³añ umo¿liwiaj¹cych funkcjonowanie po 1 stycznia 2010 r. placó-
wek zajmuj¹cych siê kompleksow¹ opiek¹ nad dzieæmi i m³odzie¿¹ z autyzmem. Problem zosta³ szczegó-
³owo przedstawiony w piœmie z dnia 16 paŸdziernika 2009 r., skierowanym do pani minister przez
Oœrodek dla Osób z Autyzmem „Effatha” z Krakowa. Z posiadanych przeze mnie informacji wynika, ¿e
przyjmowana przez NFZ interpretacja rozporz¹dzenia ministra zdrowia z dnia 30 sierpnia 2009 r.
w sprawie œwiadczeñ gwarantowanych z zakresu opieki psychiatrycznej i leczenia uzale¿nieñ uniemo¿-
liwi zapewnienie opieki i leczenia wskazanej grupie pacjentów. Opiniê tak¹ przedstawi³ tak¿e konsul-
tant wojewódzki do spraw psychiatrii dzieci i m³odzie¿y w województwie ma³opolskim.

Prosz¹c o zajêcie stanowiska w przedstawionej sprawie, podkreœlam, ¿e wymaga ona podjêcia pil-
nych dzia³añ. W przeciwnym razie, przynajmniej w Krakowie, zlikwidowany zostanie zintegrowany
z placówk¹ edukacyjn¹ oœrodek od siedemnastu lat sprawuj¹cy kompleksow¹ opiekê nad oko³o szeœæ-
dziesiêcioma osobami, dzieæmi i m³odzie¿¹, z autyzmem. Poza negatywnymi skutkami medycznymi
i spo³ecznymi, na przyk³ad koniecznoœci¹ umieszczenia tych osób w stacjonarnych placówkach psy-
chiatrycznych, spowoduje to tak¿e, w mojej ocenie, istotne zwiêkszenie wydatków publicznych.
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